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§ 7 

Program för personer som haft vårdnadsbidrag 

AMN 2015-0154-01.05 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att godkänna förslaget 

till program för personer som haft vårdnadsbidrag enligt 

tjänsteutlåtandet. 

Ärendet 

Arbetsmarknadsnämnden har av kommunfullmäktige i budget för 

2015 fått i uppdrag att tillsammans med socialnämnden ta fram ett 

program för de personer som tidigare haft vårdnadsbidrag. 

Nämnden ska även fortsätta det arbete som inleddes 2014 med att 

stärka kvinnor med svag ställning på arbetsmarknaden. 

Ärendet innehåller en redogörelse för den information förvaltningen 

har tillgång till om personer som har vårdnadsbidrag samt ett 

förslag på ett program. 

Förvaltningen föreslår att den prioriterade målgruppen för det 

aktuella programmet bör vara de personer som haft vårdnadsbidrag 

som kan tänkas behöva stöd för inträde/återinträde på 

arbetsmarknaden och föreslår därför att programmet samordnas 

med det pågående arbetet att stärka kvinnor med en svag ställning 

på arbetsmarknaden.   

Det program som föreslås består av två delar; arbete med att nå 

målgruppen samt erbjudanden om lämpliga insatser.  

Vad gäller att nå målgruppen föreslår förvaltningen bland annat att 

uppsökande insatser ska genomföras i samverkan med olika aktörer. 

Studie- och yrkesvägledning ska erbjudas inom ramen för det 

uppsökande arbetet. Gällande lämpliga insatser för målgruppen 

föreslår förvaltningen att jobbtorgens ordinarie insatser öppnas för 

målgruppen kvinnor med svag ställning på arbetsmarknaden även 

om de inte uppbär försörjningsstöd. Detta kommer då även att 

omfatta personer som haft vårdnadsbidrag som har behov av och 

önskar ta del av jobbtorgens insatser. En särskild insats för 

målgruppen planeras i syfte att motivera och förbereda till vidare 

aktivitet som exempelvis utbildning eller arbetspraktik. 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 

28 maj 2015. 
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Beslutsgång 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) föreslog, med instämmande från 

samtliga ledamöter, att nämnden skulle besluta enligt förvaltningens 

förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordförande Johanna Sjö m.fl. (M) samt Johan Fälldin (C) 

lämnade följande särskilda uttalande. 

Alliansen har under lång tid uppmärksammat att kvinnor 

medutländsk härkomst med låg utbildning utgör en grupp som 

möter svårigheter att etablera sig på arbetsmarknaden och riskerar 

därmed att hamna i ett utanförskap. Därför har vi varit tydliga med 

att arbetsmarknadsnämnden i samverkan med övriga berörda 

aktörer ska arbeta för att fler kvinnor med utländsk bakgrund 

erbjuds språkutvecklande insatser samt arbetsmarknadsinsatser som 

ökar deras möjligheter att komma ut i arbete eller starta företag. 

Inom ramen för detta utvecklingsarbete bör bland annat behoven av 

uppsökande insatser i miljöer där målgruppen finns 

uppmärksammas liksom behoven av en utökad samverkan med 

invandrarorganisationer. Det är bra att det arbete som nu ska utföras 

bygger vidare på de insatser och lärdomar som gjorts under tidigare 

mandatperioder. 

Särskilt uttalande 

Gulan Avci (FP) lämnade följande särskilda uttalande. 

Folkpartiet välkomnar att vårdnadsbidraget nu avskaffats. 

Vårdnadsbidraget har utgjort ett hinder för nyanlända kvinnors 

etablering i det svenska samhället, något som också kan utläsas av 

den geografiska statistik som förvaltningen redovisar. 

Vi är också positiva till den uppsökande verksamhet som 

förvaltningen föreslår. Det krävs ett aktivt arbete för att nå ut till de 

kvinnor som varit hemma med vårdnadsbidrag. I synnerhet med 

tanke på att många av dem har låg utbildning är det särskilt viktigt 

att staden når ut med de insatser som finns för att hjälpa dem att lära 

sig svenska, utbilda sig och komma in på arbetsmarknaden. 

Vi ställer oss däremot frågande inför skrivningarna om jobbtorgens 

roll. Jobbtorg är en insats som kan anvisas för personer med 

försörjningsstöd. Att öppna upp jobbtorgens ordinarie verksamhet 

för kvinnor som inte har försörjningsstöd innebär enligt vårt synsätt 

att staden tar på sig en uppgift som det egentligen ankommer på 

Arbetsförmedlingen att utföra. Vi efterlyser ett fördjupat 
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resonemang om ansvarsfördelningen mellan arbetsförmedling och 

jobbtorg. 

Ersättaryttrande 

Ofelia Namazova (KD) lämnade följande ersättaryttrande. 

Alliansen har under lång tid uppmärksammat att kvinnor 

medutländsk härkomst med låg utbildning utgör en grupp som 

möter svårigheter att etablera sig på arbetsmarknaden och riskerar 

därmed att hamna i ett utanförskap. Därför har vi varit tydliga med 

att arbetsmarknadsnämnden i samverkan med övriga berörda 

aktörer ska arbeta för att fler kvinnor med utländsk bakgrund 

erbjuds språkutvecklande insatser samt arbetsmarknadsinsatser som 

ökar deras möjligheter att komma ut i arbete eller starta företag. 

Inom ramen för detta utvecklingsarbete bör bland annat behoven av 

uppsökande insatser i miljöer där målgruppen finns 

uppmärksammas liksom behoven av en utökad samverkan med 

invandrarorganisationer. Det är bra att det arbete som nu ska utföras 

bygger vidare på de insatser och lärdomar som gjorts under tidigare 

mandatperioder. 

 

§ 8 

Yttrande över Stadsrevisionens årsrapport 2014 för 

arbetsmarknadsnämnden 

AMN 2015-0141-01.06 

Arbetsmarknadsnämndens beslut 

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till vad som 

redovisas i tjänsteutlåtandet som yttrande över 

Stadsrevisionens årsrapport för 2014. 

 

Ärendet 

Revisionskontoret bedömer sammantaget att 

arbetsmarknadsnämnden i allt väsentligt har bedrivit verksamheten 

på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredställande 

sätt. Revisionskontoret bedömer vidare att nämnden har i huvudsak 

uppfyllt kommunfullmäktiges mål, att bokslut och räkenskaper i allt 

väsentligt är rättvisande samt följer gällande regler och god 

redovisningssed. Även nämndens interna kontroll bedöms vara 

tillräcklig. De brister som har noterats i intern kontrollen är inte av 

sådan omfattning att de väsentligt påverkar bedömningen.  

Revisionskontoret påpekar att nämndens prognossäkerhet har varit 

bristfällig under året och har försämrats jämfört med föregående år.  


